
 

 

Til Folketinget – Skatteudvalget 

 

Hermed sendes svar på spørgsmål nr. 307 af 8. marts 2018 (alm. del). Spørgsmålet er stil-

let efter ønske fra Rune Lund (EL). 

 

 

Karsten Lauritzen 

/ Mads Peter Rostock Jacobsen 
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Spørgsmål 

Vil ministeren som opfølgning på SAU alm. del – spm. 231 oplyse, hvor mange indberet-

ninger SØIK har foretaget til SKAT det seneste år, og hvad de indberetninger i givet fald 

har ført til? 

 

Svar 

Jeg kan henholde mig til følgende, som jeg har modtaget fra SKAT: 

 

”SKAT modtager løbende såkaldte hvidvaskefterretninger fra Hvidvask-sekretariatet i 

SØIK. Hver hvidvaskefterretning indeholder oplysning om én eller flere af de til SØIK 

foretagne underretninger. I 2017 modtog SKAT i alt 1.052 hvidvaskefterretninger fra 

SØIK.  

 

SKAT modtager desuden enkelte henvendelser fra SØIK, fx oplysninger til brug for kon-

krete kontrolsager, der ikke har karakter af hvidvaskefterretninger. Der føres ikke statistik 

over antallet af disse enkeltstående henvendelser.  

 

SKAT gennemgår alle modtagne efterretninger ved modtagelsen. Der foretages en vurde-

ring af væsentlighed og risiko for, om der bliver afregnet korrekte skatter og afgifter. I 

nogle tilfælde vedrører efterretningerne allerede igangværende kontrolsager. Her medta-

ges efterretningerne i kontrollen af disse sager.  

 

Efterretningerne fører løbende til reguleringer af skatte- og afgiftsansættelser. SKAT fore-

tager ikke specifikke registreringer, der kan vise, hvilken del af reguleringerne der er fore-

taget på baggrund af de modtagne efterretninger.” 

 


